
اقتصـاد

با امضای قرارداد بین دو شرکت ایرانی و روس اتصال به شبکه  بین المللی پرداخت کلید خورد

هفت خوان دسترسی به پرداخت جهانی
  کارشناسان بانکداری الکترونیک اتصال ایران به شبکه جهانی پرداخت را دشوار و زمانبر می دانند
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شهروند| اتصال به شبکه های بین المللی پرداخت 
کلید خورد. قرارداد همکاری بین شــرکت خدمات 
انفورماتیک و شرکت PBC به امضا رسید و قرار شده 
این شرکت روسی سامانه ســوییچ کارت استاندارد را 
در ایران اجرایی کند. با این وجود برخی از کارشناسان 
نگران کارکرد این کارت در دیگر کشورها هستند. یک 
کارشناس بانکی که نخواســت نامش فاش شود، در 
این باره به »شهروند« می گوید: بانک توسعه صادرات 
که در سال های قبل از تحریم یکی از بانک های معتبر 
در روند صدور ویزاکارت بود،  سال 91 چنین قراردادی 
را با یکی از کشورهای همسایه شمالی ایران امضا کرد، 
اما کارت های صادرشده توسط این شرکت ها تنها در 
خود این کشــورها عمل می کرد و امکان استفاده از 
آنها حتی در دیگر کشورهای همسایه ایران هم وجود 
نداشت. او می گوید: به طور قطع امکان استفاده از این 
سوییچ کارت ها در خود کشــور روسیه وجود خواهد 
داشت اما این که آیا این کارت ها در دیگر کشورها هم 
جواب دهد، محل تردید اســت. این درحالی است که 
مدیرعامل مرکز آموزش و فرهنگ ســازی بانکداری 
الکترونیک »فابا« این طرح را یک توافق دوجانبه و در نه 
سطح بین المللی می داند. به گفته محمدمراد بیات این 
طرح برای تســهیل مراودات پولی بین ایران و روسیه 

منعقد شده است. 
توافقات دو جانبه در نبود مستر و ویزاکارت 

بعد از رفع تحریم ها و امضای برجام، بسیاری انتظار 
این را داشتند که پای مسترکارت و ویزاکارت به عرصه 
بانکداری ایران باز شود و به راحتی، موافقت مورد نیاز 
برای صدور این کارت های ارزی بین المللی در سیستم 
بانکی ایران صورت گیرد، اما این طور نشد و اکنون که 
بیش از یک سال از امضای برجام می گذرد، هنوز صدور 
این کارت های ارزی در شــبکه بانکی میسر نیست؛ 
چراکه پایه این کارت ها آمریکایی اســت و تا به حال 
آمریکا اجازه نداده که روابط بانکی ایران با شرکت های 
صادرکننده این کارت ها، راه سهل تری را در پیش گیرد. 

آنگونه که بیات می گوید، اجرای ایــن طرح در ایران 
نیازمند انجام اصلاحاتــی در نظام بانکی و همچنین 
ارتباط کامل با شبکه بانکی جهانی است که به دلیل 
سیاســت های اقتصادی آمریکا و برخی از کشورهای 

اروپایی این امکان هنوز در ایران فراهم نشده است.
حالا اما نظام پولی و مالی کشــور دســت به دامن 
توافقات دو جانبه شــده است و برای تسهیل مراودات 
پولی خــود قراردادهایی را با شــرکای برتر تجاری و 
سیاسی خود امضا می کند. محمدمراد بیات مدیرعامل 
»فابا« با اشاره به مشکلات مبادلات ارزی در سال های 
گذشته، به »شهروند« گفت: هرچند که تحریم علیه 
اقتصاد ایران لغو شده اما مشــکلات مرودات پولی و 
مالی به قوت خود باقی است و ورود و خروج اسکناس 
در بسیاری موارد همچون سال های تحریم به صورت 

چمدانی انجام می شود. 
زیرساخت های حقوقی زمان برتر از فنی ها 

او با اشــاره به ترس بانک های بزرگ جهانی از تکرار 

جریمه های ســنگین زمان تحریم هــا تصریح کرد: 
عقب ماندگی سیســتم اجرایی بازار پــول ایران تنها 
شامل مسائل نرم افزاری نمی شود و بازار پول ایران در 
موضوع قوانین و مقررات بازار پول بین المللی نیز عقب 
مانده است و مجموع این مسائل اتصال ایران به شبکه 

بین المللی پرداخت را با مشکل روبه رو کرده است.
به  گفته بیات، راه اندازی چنین سامانه هایی از نظر 
فنی به زیرساخت های چندانی نیاز ندارد و ظرف مدت 
کوتاهی می توان بستر اجرایی شدن آن را فراهم آورد اما 
آنچه مشکل است، مشکلات حقوقی و بین المللی است 
که معمولا رفع آنها به زمان و مذاکرات بالایی نیاز دارد. 

شرکت روسی برنده مناقصه 
شــرکت خدمــات انفورماتیک کــه 51 درصد از 
ســهامش متعلق به بانک مرکزی اســت، با شرکت 
BPC روســیه قرارداد همکاری امضا کــرد. آنگونه 
که ســیدابوطالب نجفی مدیرعامل شرکت خدمات 
انفورماتیک توضیــح می دهد؛ از چنــدی پیش که 

مسئولیت اتصال به شــبکه های بین المللی پرداخت 
در قالب نقشــه راه بانک مرکزی به شرکت ابلاغ شد، 
مقدمات برگزاری مناقصه بین المللی برای تهیه یک 
سامانه سوییچ کارت استاندارد با تهیه اسناد مناقصه 
به وســیله همه ذینفعان آغاز و نهایی شــد و سپس 
آگهی مناقصه در نشــریات داخلی و خارجی منتشر 
شد. 9 شــرکت خارجی اســناد مناقصه را دریافت و 
پس از برگزاری کنفرانس مناقصه، نهایتا 5 شــرکت 

پیشنهاداتشان را ارسال کردند.
به  گفته او، پیشــنهادهای دریافت شــده توسط 
کارشناسان شرکت خدمات انفورماتیک مورد ارزیابی 
فنــی و بازرگانی قرار گرفت. ســپس شــرکت های 
 Open way فرانســه(، شــرکت( World line
)روسیه( و شــرکت BPC )روسیه( براساس میانگین 
نمرات ارزیابی رتبه بندی شــدند. مدیرعامل شرکت 
خدمات انفورماتیک اضافه می کند: پس از گشــایش 
پاکت هــای مالی شــرکت های پیشــنهاددهنده، 
رتبه بنــدی شــرکت ها براســاس فرمــول از پیش 
تعیین شده، امتیازات کسب شده و قیمت پیشنهادی 
صورت گرفته درنهایت شرکت BPC روسیه به عنوان 

برنده مناقصه انتخاب شد.
سرانجام مذاکره و تعامل با شرکت BPC برای تهیه 
و تنظیم اسناد قرارداد با این شرکت در تاریخ 17 مهر 
به سرانجام رســید و قرارداد اجرای پروژه بین شرکت 
روسی و شرکت خدمات انفورماتیک در روز 19مهرماه 
1396 به امضا رسید. او حالا امیدوار است که همکاری 
و مساعدت تمامی متخصصان و مدیران صنعت بانکی 
کشور در زمان تعیین شده زیرساخت های لازم جهت 
اتصال بانک های کشــور به شــبکه های بین المللی 

پرداخت فراهم شود.
شرکت BPC، علاوه بر تجارب اجرای چندین پروژه 
مشــابه در کشــورهای مختلف، در ایران نیز تاکنون 
قرارداد پیاده سازی سامانه سوییچ کارت خود را با چند 

بانک داخلی منعقد کرده است.

  138/4هزار میلیارد ریال
چک برگشت خورد 

مرداد امسال در کل کشور، بیش از 9.۸ میلیون 
فقره چک عادی به ارزش 6۲۸.1 هزار میلیارد ریال 
مبادله شده که از این میزان، بالغ بر 1.5 میلیون 
فقره به ارزش 13۸.۴ هزار میلیارد ریال برگشت 
شــد. بانک مرکزی در مردادماه  ســال جاری در 
کل کشــور بیش از 9.۸ میلیون فقره چک عادی 
بــه ارزش 6۲۸.1 هزار میلیارد ریال مبادله شــد 
که از این میزان، بالغ بــر 1.5 میلیون فقره چک 
به ارزش 13۸.۴ هزار میلیارد ریال برگشــت داده 
شده است. به این ترتیب،  15/۸درصد از تعداد و 
۲۲ درصد از ارزش کل چک های عادی مبادله ای 
مردادماه  سال جاری را چک های برگشتی تشکیل 
می دهد که سهم ارزشی این چک ها نسبت به ماه 
قبل و همچنین نسبت به مردادماه  سال گذشته با 
کاهش مواجه شده است. سهم تعدادی چک های 
برگشتی نیز نسبت به ماه قبل کاهش یافته اما در 
مقایسه با مردادماه  سال گذشته افزایش داشته 
اســت. بر طبق آمار موجود، بخــش عمده ای از 
چک هــا به دلیل فقــدان یا کســری موجودی 
برگشت داده شده است؛ به طوری که در مردادماه 
سال جاری 97/3درصد از تعداد و 6/7 9درصد از 
ارزش کل چک های برگشتی به دلیل کسری یا 

فقدان موجودی بوده است. 

پیشنهاد ویژه

ویترین ایران

برای ارز تک نرخی آماده نیستیم
مهر| اکبر کمیجانی قائم مقــام بانک مرکزی با 
بیان این که باید حساسیت ها در حوزه اقتصاد کلان 
و اوضاع بین المللی برای یکسان سازی نرخ ارز لحاظ 
شــود، گفت: ملاحظاتی وجــود دارد که ناگزیریم 
رعایت کنیم. به گفته او، برای یکسان سازی نرخ ارز 
مجموعه شــرایط اقتصاد کلان و اوضاع بین المللی 
ایران باید در یک وضع اطمینان بخشی قرار داشته 
باشــد تا وقتی که به ســمت نرخ ارز واحد حرکت 
می کنیم، اطمینان از ماندگاری و پایداری آن وجود 

داشته باشد. 

گردش مالی 6 هزار میلیاردی 
لیزینگ های خودرو

ایســنا| درحالی حجــم زیــادی از عملیات 
شرکت های لیزینگ رســمی و دارای مجوز در بازار 
به واگذاری خودرو اختصاص دارد که این شرکت ها 
حدود 6هزار میلیارد تومان در ســال گردش مالی 
دارند. آمار ها نشان می دهد شرکت های فعال در  سال 
1395 حدود ۴هزار میلیارد تومان تسهیلات خرید 
کالا به مشتریان واگذار کرده اند که 7۲ درصد آن در 
بخش خودروهای سواری، 11درصد در خودروهای 
کار و 1۰ درصد در بخش ماشــین آلات و تجهیزات 
مصرف شده اســت و در مقابل سهم سایر بخش ها 
ازجمله کالاهای بادوام و غیرمنقــول و تجهیزات 

درمانی در مجموع هفت درصد بوده است. 

 درخواست یارانه
 برای صادرات مرکبات

 مهر | محمدرضا شعبانی رئیس اتحادیه باغداران 
مازندران از درخواســت نماینــدگان مجلس برای 
اختصاص 1۰۰ میلیارد تومان مشوق صادراتی برای 
صادرات مرکبات و کیوی خبر داد. او با بیان این که 
وضع تولید مرکبات در ســال جاری بسیار مطلوب 
اســت، اظهار داشــت: پیش بینی می شود امسال 
 بیش از ۲. 5 میلیون تن مرکبات در استان مازندران

 تولید شود. 

 7600 واحد پردیس
 بدون آب و برق ماند

ایسنا| مدیرعامل شرکت عمران پردیس گفت: 
حدود 76۰۰ واحد مسکن مهر پردیس آماده تحویل 
است. در فازهای ۸ و 11واحدهایی آماده شده اما در 
انتظار کمک دستگاه های خدمات رسان در اتصال 
انشعابات آب و فاضلاب هستیم. خصوصا در روزهای 
اخیر نصب علمک به مشــکل تبدیل شده است و 
فکر نمی کردیم شرکت گاز این روزها دست ما را در 

پوست گردو بگذارد. 

وزیر اقتصاد به واشنگتن رفت
مهر| مسعود کرباســیان، وزیر امور اقتصادی و 
دارایی در رأس هیأتی به منظور شرکت در اجلاس 
سالانه بانک جهانی وارد واشنگتن شد. در حاشیه این 
اجلاس، دیدارهای دوجانبه با وزرا و مقامات اقتصادی 
چند کشــور، معاون و مدیران گروه بانک جهانی، 
رئیس صنــدوق بین المللی پول و روســای بانک 
مرکزی حاضر در اجلاس ازجمله برنامه هایی است 
که در دســتور کار وزیر اقتصاد کشورمان قرار دارد. 
اجلاس پاییزه بانک جهانی از تاریخ ۲1 تا ۲3مهرماه 
جاری در واشــنگتن برگزار می شود. گفتنی است، 
ایران هجدهمین سهامدار صندوق بین المللی پول 

بین کشورهای عضو است. 

ویترین جهان

اقتصاد مجازی

افزایش تورم ونزوئلا به ۲300 درصد 
مهر| صندوق بین المللی پول اعلام کرد که تورم 
ســالیانه 3 رقمی ونزوئلا این طور که پیش می رود، 
آماده است تا در  سال ۲۰1۸ به بیش از ۲3۰۰ درصد 
جهش کند که این بالاترین مقــدار پیش بینی ای 
است که تا کنون صندوق بین المللی پول برای یکی 
از کشــورهای عضو خود تخمین زده است.بحران 
سیاسی تشدید شده ای که از  سال ۲۰1۴ در جریان 
است فشار بســیار زیادی به فعالیت های اقتصادی 

تحمیل کرده است.

سقوط آزاد دینار الجزایر
ایرنا| مدتی است که رسانه های الجزایر تقریبا هر 
روز در مورد کاهش ارزش دینار مقابل ارزهای دیگر 
ازجمله یورو و دلار می نویسند که کاهش ارزش دینار 
مقابل یورو و دلار رکورد زده و قیمت بی سابقه ای را 
ثبت کرد. قیمت ۲ ارز پرطرفدار یورو و دلار آمریکا 
در بازارهای رسمی با نرخ بازار غیررسمی الجزایر که 
خود به آن »السوق الموازی« یا »السکوار« می گویند، 
بسیار متفاوت است به گونه ای که نرخ رسمی یک 
دلار حدود 111دینار و نرخ رســمی هر یورو حدود 

131دینار است.

مردم برای رجیستری پول ندهند
ایلنا| حسین فلاح جوشقانی، رئیس سازمان 
تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی خبر منتشر 
شده در یکی از رسانه های فارسی خارج از کشور، 
درباره غیرفعال شدن گوشی های تلفن همراه در 
دســت مردم با اجرایی شدن طرح رجیستری را 
تکذیب کرد. او توضیح داد: طرح رجیســتری از 
۲۸مهرماه شروع می شــود که در فاز نخست آن 
مانیتورینگ است و در این فاز اجرای رجیستری 
از یک سری مدل محدود شروع می شود. رئیس 
ســازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی با 
تأکید بــر این که در اجرای طرح رجیســتری از 
مردم به هیچ عنوان پولی به عنوان گمرک گرفته 
نمی شود، افزود: اجرای رجیستری به هیچ عنوان 

برای مردم هزینه نخواهد داشت.
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عدد روز

فارس| طی سال های گذشته نقش شبکه ریلی در توسعه اقتصادی کشورها به شدت 
افزایش یافته و عملاً سه برابر شده است.به گزارش ترند درحالی که سرعت قطارها در 
برخی کشورهای جهان از 3۰۰کیلومتر در ســاعت فراتر رفته و حتی شاهد رسیدن 
سرعت آنها به حدود 5۰۰کیلومتر در ساعت هستیم سرعت قطارها در ایران تنها در چند 

نمونه به حدود 16۰کیلومتر در ساعت رسیده است. 

ثبت بارش های 7.۸ میلیمتری ۲۰روز ابتدایی  ســال آبی جاری در اســتان تهران 
درحالی است که در مدت مشابه سال گذشته )اول مهر تا بیستم مهر 95( در سطح استان 
تهران در مجموع فقط ۰.1 میلیمتر بارش ثبت شده بود. میزان بارش ها در استان تهران 
در ۲۰روز ابتدایی مهرماه در یک دوره ۴9ساله نیز به طور متوسط 3.5میلیمتر بوده است 
که میزان بارش های سال آبی جاری در این استان بیش از ۲ برابر متوسط درازمدت است.
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سرعت قطارهای جهان نسبت به ایران 

میزان بارش های تهران نسبت به سال گذشته

پایانصفحهبندی:شروعصفحهبندی:زمانصفحهبندی:19/00- 18/30

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس مطرح کرد: 

موافقت روحانی با سود غیرنقدی سهام عدالت
 مجلس: تکرار تجربه پول پاشی یارانه ها نه به نفع دولت است نه به نفع مردم

 احتمال به تعویق افتادن دوباره پرداخت سود سهام عدالت قوت گرفت

شهروند| حســن روحانی موافقــت اولیه خود را 
برای عدم  پرداخت نقدی سود ســهام عدالت اعلام 
کرد. به  نظر می رســد توصیه های کارشناسی درباره 
جلوگیــری از پول پاشــی جدید موثر واقع شــده و 
رئیس جمهوری به نامه علی پورابراهیمی و غلامرضا 
تاجگردون واکنش مثبت نشــان داده است. روسای 
کمیســیون های اقتصادی و بودجه کشور کمتر از ۲ 
هفته پیش در نامه ای سرگشاده از ریاست جمهوری 
درخواست کردند که دستور توقف پرداخت سود سهام 
عدالت را به صورت نقدی صادر کرده و نگذارد دوباره 
 تجربه پول پاشی دیگری مانند یارانه نقدی در کشور

 تکرار شود. 
حالا محمدرضا پورابراهیمی، رئیس کمیســیون 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی به تسنیم خبر داده 
که رئیس جمهوری موافقت اولیه خود را با این پیشنهاد 
نشان داده است. او همچنین با تصریح به این که مبلغ 
سود اعلامی توسط دولت برای مجلس نیز قابل قبول 
نیست،  گفته: در این زمینه باید تحقیق و تفحص جدی 
در زمینه محاســبه این مقدار سود انجام گیرد که در 

حال پیگیری آن هستیم. 
البته بعد از انتشار نامه سرگشــاده اما کار دولت و 
مجلس در برنامه گفت وگوی ویژه خبری به بگو مگو 
کشید و پورابراهیمی به  عنوان نماینده مجلس خطاب 
به پوری حسینی، رئیس ســازمان خصوصی سازی 
گفت: مبلغ ۴7۰ هزار تومانی که به  طور متوسط مردم 
باید بپردازند حدودا معادل ارزش خود سهام عدالت 
اســت و مجموع آن ۲۰ هزار میلیارد تومان می شود و 

پرداخت آن را به صلاح کشور نمی دانیم.
پوری حسینی اما در ادامه بی اعتنایی به این تذکرها 
تأکید کرد: در هر صورت، 15۰ هزار تومان ســود به 

سهام عدالت  تکمیل شده تعلق می گیرد. 
پرداخت یارانه نقدی بار ســنگینی به دوش دولت 
تحمیل کرده است. آن قدر ســنگین که دولتمردان 
بارهــا از یارانه نقــدی به  عنوان مصیبــت اعظم یاد 
کرده اند. حالا در شرایطی که دولت تلاش نه چندان 
موفقی برای حذف بخشی از یارانه بگیران داشته است، 
دوباره زمزمه های توزیع پول نقد دیگری تحت  عنوان 
سود ســهام عدالت به گوش می رسد. بر اساس اعلام 
سازمان خصوصی سازی ۴9 میلیون نفر از مردم ایران 
مشمول سهام عدالت شناخته شده اند و بنا شده است 
ماهانه رقمی حدود 6 تا 9 هزار تومان به صورت نقدی به 
شهروندان مشمول سهام عدالت پرداخت شود. اتفاقی 
که به گفته کارشناسان شکل دیگری از پول پاشی در 

جامعه ایرانی است و اقتصاد ایران و بودجه توسعه کشور 
را زیر بار فشار تازه ای می برد. این موضوع در حالی رخ 
می دهد که کارشناسان معتقدند دولت باید پای خود را 
از سهام عدالت بیرون بکشد و با واگذاری اصل سهام به 
مردم و ارایه سهام عدالت در سازوکار بورس توزیع سود 
سهام عدالت را اصولی تر کند. به جز این مجلس و در 
رأس آن کمیسیون اقتصادی انتقادهای دیگری درباره 

پرداخت سود سهام عدالت دارند. 
محمدرضا پورابراهیمی در گفت وگوی ویژه خبری 
گفت: برخی شــرکت ها را از مجموعه شــرکت های 
سهام عدالت خارج کرده اند که این خلاف قانون است؛ 
ازجمله این شرکت ها شرکت هواپیمایی جمهوری 
اسلامی ایران اســت که می گویند زیانده بوده و آن را 
از مجموعه شرکت های سهام عدالت خارج کرده اند. 
این در حالی است که کوچکترین تغییر در چارچوب 

شرکت های سهام عدالت خلاف قانون است.
او افزود: مبلغ ۴7۰ هزار تومانی که به طور متوسط 
مردم باید بپردازند حدودا معادل ارزش خود ســهام 
عدالت اســت و مجموع آن ۲۰ هزار میلیــارد تومان 
 می شــود و پرداخت آن را به صلاح کشور نمی دانیم.

این درحالی است که رئیس سازمان خصوصی سازی 
در ایــن برنامه گفت: 11 ســال پیش ســهامی را به 
مردم دادند که فرض بر مالک بودن مردم دانســتند. 
میرعلی اشرف پوری حســینی افزود: 6۰شرکت در 
قالب شرکت های ســهام عدالت اســت که ۴9 تای 
آن دارای قیمــت قطعی اســت. به گفتــه او، ارزش 
این شــرکت ها ۲7 هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان است، 

درحالی که ارزش بازار آن 55 هزار میلیارد تومان است.
پوری حســینی افــزود: از مجموع 6۰ شــرکت، 
دولــت در 1۰ ســال گذشــته شــرکت هایی را کم 
 و شــرکت هایی را بــه آنهــا اضافــه کرده اســت.

او گفت: ازجمله شرکت هایی که حذف شدند؛ شرکت 
هواپیمایی جمهوری اســلامی ایران بود و زیانده به 
حساب می آمد و شرکت های سوددهی به آنها اضافه 
شدند. رئیس سازمان خصوصی سازی افزود: هم اکنون 
حدود ۲۰ هزار میلیارد تومان سهام قیمت گذاری نشده 
هــم وجــود دارد کــه اگــر مــردم در پرداخــت 
مابه التفاوت ســود اســتقبال کنند، پس از محاسبه 
 ســهام قیمت گذاری شــده به ســراغ آنها می رویم.

از طرفی رئیس سازمان خصوصی سازی تأکید کرد: 

کسانی که مبلغ یک میلیون تومان سهام عدالتشان 
را پر کرده باشند از محل تخفیف یا آورده نقدی برای 
عملکرد  ســال مالی گذشــته 15۰ هزار تومان سود 
دریافت می کنند. پوری حسینی ادامه داد: کسانی که 
۴6۸ هزار تومان مابه التفاوت را پرداخت کنند صاحب 
سهمی می شوند که اکنون در بازار دو برابر ارزش دارد 
و سود سالانه آن 13 درصد خواهد بود. پورابراهیمی در 
سوی دیگر این نشســت گفت: فرمول شما نادرست 
است! چگونه این 15۰ هزار تومان را محاسبه کرده و 

به دست آورده اید؟ 
پوری حسینی اما در پاسخ تصریح کرد: کسانی که 
53۲ هزار تومان دارند و مبلغ یک میلیون تومان را پر 
نکرده اند، سودشان نصف مبلغ 15۰ هزار تومان خواهد 
بود. پیچیدگی سهام عدالت بسیار زیاد است زیرا یک 
بعُد خانوار 5 نفره ای وجود دارد و عده ای هم هستند 
که نفرات خانواده شان بیش از 5 نفر است و 5 میلیون 
تومان سهم برایشــان درنظر گرفته شده است، البته 

توضیح اینها از حافظه مردم خارج است.
پورابراهیمــی هم در طرف مقابل گفــت: وقتی از 
۴ هزارمیلیارد تومان صحبت می کنیم باید این رقم را 
بین 5۰ میلیون نفر تقسیم کنیم، رقم حاصله مشخصا 
15۰ هزار تومان نیست. نتیجه رقمی حدود ۸۰ هزار 

تومان است.
پورابراهیمی در ادامه گفــت: در هیچ جای دنیا به 
جای تجهیز منابع، سراغ خرد کردن منابع نمی روند. 
ما می توانیم بــه جای ۴ هزار میلیارد تومــان تا 6 ماه 
دیگر اصل سهام را آزاد کنیم و سود واقعی سهام را به 
مردم بدهیم و از سود حاصله این عمل می توان رقمی 
حدود 16 هزار میلیارد تومان طرح اقتصادی در همین 

شرکت های منتخب ایجاد کرد.
رئیس ســازمان خصوصی ســازی هم در جواب 
گفت: رقم ۴ هزار میلیارد تومان پول دولت نیست. این 
رقم سود سهام 1۰ساله مردم نزد دولت است و مردم 
خودشان باید تصمیم بگیرند. ما وکیل ۴9 میلیون نفر 

نیستیم.
حالا با اعــلام موافقت ابتدایــی روحانی با موضع 
مجلس، به نظر می رســد دوباره پرداخت سود سهام 
عدالت به تعویق خواهد افتــاد. پورابراهیمی، رئیس 
کمیسیون اقتصادی مجلس معتقد است که خواسته 
امروز مردم، تصمیم گیری دولت برای انتقال مالکیت 
ســهام اســت، این انتقال مالکیت حق مردم است و 
زمزمه ها حاکی از آن اســت که روحانــی هم با این 

موضعگیری موافق است. 

دیگه چه خبر

نشست مناسب ســازی فضای شهری برای معلولان 
با حضور کارشناســان حوزه شهرســازی. بهزیستی و 
شهرداران برگزار شد. به گزارش روابط عمومی اداره کل 
راه و شهرســازی هرمزگان. دکتر ابراهیم رستم گورانی 
مدیر معماری و شهرســازی اداره کل راه و شهرسازی 
هرمزگان در این نشســت با بیان اینکه یکی از دغدغه 
های شــهری. طراحی فضای عمومی برای شهروندان 
است. افزود: نحوه دسترسی شــهروندان به مکان ها و 
عبور و مرور شــهری به عنوان معضلی است که همیشه 
دغدغه مدیریت شهری در اســتان هرمزگان است. به 
گفته وی. رســیدگی به این دست مسائل در طرح های 
جامع و تفصیلی به عنوان یک رویکرد مد نظر اســت تا 
دسترسی همه افراد مورد بررسی قرار گیرد و از مشاوران 
خواســته ایم در تهیه طرح هاي شهرســازي ضوابط را 
جهت اینگونه فضاها در نظر بگیرنــد. مدیر معماری و 
شهرسازی اداره کل راه و شهرســازی هرمزگان با بیان 
اینکه پــروژه های متعددی در شــهرهای هرمزگان در 
حال انجام اســت. گفت: در احداث پروژه های شهری 
توجه به افراد پیاده و بویژه معلولین هم باید مورد توجه 
قرار گیرد. گورانی. خلاصه کــردن خطوط زرد رنگ به 
عنوان یک دسترســی برای معلولان را کافی ندانســت 
و گفت: دسترسی آســان همه شــهروندان نیاز به کار 
بیشتر اســت تا در همه زمینه ها بتوانیم مناسب سازی 
را انجام دهیم. گوراني در خاتمــه عنوان کرد مدیریت 
شهرسازي و معماري با همکاري دستگاههاي مختلف 
اســتان به دنبال برگزاري نشســت هایي از این جنس 
جهت بهتر برقرار شدن ارتباط میان شهرداریها و سایر 
دستگاه ها اســت که در آینده نیز شاهد برگزاري چنین 
نشســت هایي خواهیم بود. همت: معاون توانبخشــی 
اداره کل بهزیســتی هرمــزگان نیــز در این نشســت با 
تاکید بر اینکه پیونــد اجتماعی باید بیــن تمام اعضای 
جامعه برقرار باشد. خاطرنشــان کرد. باید تلاش کنیم تا 
 احساس تعلق خاطر شهروندان رشد یابد. وی فعال شدن 
دســتگاه های اجرایی را یک ضرورت دانست و گفت: در 
حال حاضر بسیاری از ساختمان های اداری برای معلولان 
و سالمندان مناســب نیســت و از نظر ما ساختمانی که 
نتواند زمینــه تردد این افراد را فراهم کند معلول اســت.
همت ابراز امیدواری کرد. با همت همه مناســب سازی 
محیط برای همه فراهم شــود. در ایــن همایش کارگاه 
آموزشی برای تســهیل رفت و آمد معلولان توسط  دکتر 
کوروش افضلی برگزار شد. وی در این کارگاه راهبردهای 
مدنظر در مسیر مناسب سازی فضای شهری راهکارهای 

لازم برای شرکت کنندگان ارایه کرد.

مدیر معماری و شهرسازی اداره کل راه و شهرسازی هرمزگان:
نحوه دسترسی شهروندان به فضای عمومی 

دغدغه مدیریت شهری در هرمزگان است

شهرستان


